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Algemene beschouwing: bij voorjaarsnota 
 
Voorzitter 
 
Vanuit onze inbreng in de commissie op 19 juni hebben we een aantal amendementen en moties 
geformuleerd. Zo’n motie heeft een standaard-opbouw met de fraaie intro-tekst: 

”Gehoord de beraadslaging” 
Deze kreet wil ik als motto van onze algemene beschouwing gebruiken. 
 
Immers voorzitter,  
In deze raad hebben we de goede gewoonte naar elkaar te luisteren en alle ingebrachte argumenten 
te wegen naar rato van de eigen politieke visie en daarmee een standpunt in te nemen. Zo proberen 
we dat altijd te doen, soms lukt het en soms iets minder. 
Op 19 juni hadden we een goede beraadslaging en hebben de meeste fracties gereageerd op onze 
ingebrachte punten over het groenteplein, biodiversiteit en de parkeerplekken. We hebben daar goed 
naar geluisterd en dat meegenomen bij de formulering van de moties en amendementen in de hoop 
daarmee nu steun te krijgen. 
 
Ik vind het overigens jammer dat de fracties van SP en PvdA niet de kans hebben gepakt om in de 
commissie eigen punten naar voren te brengen. Het is daarmee vrijwel onmogelijk om weloverwogen 
op eventuele voorstellen van hun kant in te gaan; een gemiste kans. 
 
Voorzitter 
Na deze inleidende beschouwing zal ik eerst nog iets melden vanuit de auditcommissie ( mede 
namens de auditcommissie) en dan op een aantal hoofdpunten ingaan, en daarbij een lijntje leggen 
naar onze voorstellen (moties en amendementen) die in het volgende agendapunt in detail worden 
besproken. 
 
Gehoord de beraadslaging in de auditcommissie van vorige week maandag met een aantal 
ambtenaren, bleek het formuleren van indicatoren nog niet zo eenvoudig. Het meetbaar maken van 
doelstellingen werd als lastig ervaren. We hebben vanuit de auditcommissie daarom het aanbod 
gedaan om hierin constructief mee te denken en hebben onszelf huiswerk gegeven om per 
programma voorbeelden van indicatoren aan te geven, die we in de begroting vinden thuishoren.  
Op 15 augustus zitten we weer samen en we gaan ervan uit dat dat resulteert in meetbaar en 
controleerbaar gemaakte doelstellingen van de programma’s en speerpunten. 
 
Luisteren en gehoord weten is voor ons het belangrijkste in programma 1, Bestuur. 
Om burgerparticipatie vorm te geven is echt luisteren essentieel, inclusief het doorvragen. Dat vraagt 
empathie: inlevingsvermogen. GroenLinks heeft dat hoog in het vaandel staan.  
We pleiten ervoor om serieus in te gaan op inbreng van elke inwoner, ook als dit over kattenbelasting 
gaat. In september zult u ons hierover horen. 
We pleiten ervoor om bij het betrekken van burgers nu eens niet de ‘’usual suspects’’ te benaderen 
die altijd vooraan staan, maar actief op zoek te gaan naar een zo divers mogelijke groep 
belanghebbenden. Op dit punt zullen we alle participatieprocessen beoordelen.  

• Bij de aanpak van de Mosterdhof is de inbreng van de wijkraad niet de enige, maar een van de 
vele. 

• Bij het uitbreiden van parkeerplekken, is de wens van de automobilisten niet enig zalig makend, 
maar ook de niet-auto-bezitter moet hierover gehoord worden. 

We merken dat dit nog niet zo vanzelfsprekend is en blijven daar alert op. 
 
Luisteren en doorvragen is natuurlijk ook essentieel in het sociale domein, programma 2. 
Het keukentafelgesprek is een prima methode, mits goed uitgevoerd. Ons Goed voor Elkaar team 
doet dat en daar hebben we veel vertrouwen in.  
De RSD gaat met de omgekeerd toets ook de goede kant op vinden we. Uitgaan van de vraag van de 
cliënt en doorvragen op de vraag achter de vraag.  
Vanuit dat perspectief staan we volop achter de extra aandacht voor bemoeizorg, de integratie van 
statushouders, meer inzet voor mensen met een grote afstand tot de arbeidsmarkt en 
schuldenpreventie. En de kwartiermaker als ervaringsdeskundige weet echt tot de mensen door te 
dringen, want deze kan zich echt inleven in de ander en zo helpen: ultieme empathie. 
 



In de commissie hebben we aandacht gevraagd voor het groenteplein, dat we misten in de 
voorjaarsnota. Dit burgerinitiatief verdient warme ondersteuning en dat werd door alle fracties 
uitgesproken. Wel werd aangegeven dat er ook wel overlast-opmerkingen uit de buurt kwamen. Ook 
die reacties moeten serieus genomen worden, zodat het groenteplein toekomstbestendig behouden 
blijft en kan blijven fungeren als dagbestedingsplek en buurtontmoetingsplek en kan zorgen voor meer 
groen in de wijk. 
We hebben dit in de motie Groenteplein vervat. 
 
Luisteren naar moeder aarde is de opgave voor de raad in programma 3, want onze planeet laat ons  
nu weten dat het zo niet goed gaat; we hebben al te maken met:  

• opwarming van de aarde en hittestress in de bebouwde omgeving,  

• extreem weer en wateroverlast in de versteende wijken,  

• minder insecten en gevaar voor de voedselproductie. 
 
Voor GroenLinks is dit al jaren prioriteit: Westervoort Groener en Socialer is en blijft ons devies. 
 

• We steunen de initiatieven op circulaire economie: afval is grondstof 

• We wachten met smart op het klimaatbeleidsplan: maar maatregelen voor fossielvrije energie 
hoeven daar niet op te wachten. De windmolens op de Pleij zullen er echt wel komen: laten we ze 
omarmen en participaties in nemen, zodat we er volop van profiteren.  

• De energietransitieroute vanuit de regio geeft ons hoop en vertrouwen op een stevige aanpak. 

• We zijn enthousiast over het idee om de Mosterdhof als pilotwijk in te zetten als aardgasloze ‘’wijk 
van de toekomst’’ en qua proces als proeftuin voor de nieuwe omgevingswet. 

• We verwachten veel van het watertakenplan, maar kunnen ook nu al iedereen stimuleren om 
stenen in de tuin te vervangen door groen. Alle beetjes helpen. 

• “Alle beestjes helpen” is de slogan van Natuurmonumenten om aandacht te vragen voor het 
biodiversiteitsherstel. Ook wij hebben hier in de commissie aandacht voor gevraagd en hebben de 
opbrengst van die beraadslaging vertaald in de motie biodiversiteitsherstel. 

 
En dan het verkeer in dit dorp, de kleinste gemeente van Nederland, die uit slechts één dorpskern 
bestaat, dicht bevolkt als een wijk van een stad. Autoverkeer bepaalt een groot deel van de 
leefbaarheid en dat kan een stuk beter als er minder autogebruik is en als het rustiger rijdt. 
Voor lokaal vervoer hebben we de fiets en het dorp in en uit kan goed met bus en trein.  
Verder stimuleren van het lokale fietsgebruik is een van de doelstellingen uit het fietsbeleidsplan. Dat 
kan alleen als het veiliger wordt en comfortabeler. Daarom grijpen we iedere gelegenheid aan om 
uitbreiding van het 30km/u-regiem te bewerkstelligen. Bij het dorpsplein is dat al aangenomen, maar 
nog niet uitgevoerd. Wethouder: hoe staat het daar mee eigenlijk? 
 
Over de fietsoversteek bij dat dorpsplein zijn we het allemaal eens dat er goed uitgezocht moet 
worden wat de beste aanpak is. 
GroenLinks brengt daarbij steeds naar voren dat het probleem beter geanalyseerd moet worden. We 
hebben ook dat in een motie verwoord, naar aanleiding van de vraag om meer budget voor dit 
onderzoek. 
 
Tenslotte: de gevraagde uitbreiding van parkeerplekken, zowel bij Looijenland als bij Sonnedach, kan 
onze steun niet krijgen. Gehoord wat hierover gezegd is in de commissie dienen we voor beide 
plekken een voorstel voor wijziging (amendement) in. 
 
Kortom: 
GroenLinks vraagt deze keer extra aandacht voor luisteren, doorvragen, serieus nemen en gehoord 
worden, passend bij onze kernwaarde ‘’empathie”.  
 
Overigens blijft ons adagium: Westervoort Groener en Socialer. 
 
Concrete punten hebben we verwoord in drie moties en twee amendementen die straks uitgebreid 
aan bod komen.  
 
Tot zover onze algemene beschouwing 
 


